
 

 

 

 

 

 

 

 

Referat 

 

Møde om Møde nr. 

Skolebestyrelsen 6 

Mødedato Mødested  Mødetidspunkt 

10.06.2021 Formidlingsrummet 
  

17.30-19.30 

Deltagere 

Steen Jepsen, Kim Hede, Stine Rasmussen, Michael Ljunggren, Anita Pedersen, 
Hans Nissen Rosenbjerg, Helle Billund, Dorte Tonnesen og Henriette Aaby 

Afbud: Susanne Jakobsen og Tina Hjort Nissen 
 

Bemærkninger 

Ud fra de enkelte punkter indikerer B, D og O, hvorvidt punktet er til: 

beslutning (B), drøftelse (D) eller orientering (O) 
 

Ordstyrer: Kim Hede 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
Godkendt 

 
2. Godkendelse af dagsorden (B) 
Her kan gives plads til evt. akutte punkter. 
Godkendt 
 
 
3. Afkortning af skoledagen på 7. årgang (B/D) 
Dorte orienterer og bestyrelsen træffer afgørelse. 
Derudover kort drøftelse af de muligheder og begrænsninger, der ligger i 
afkortning af skoledagen, hvis det også er gældende for skoleåret 2022-
2023. 
 
Skolebestyrelse godkender en forkortelse af skoledagen på 7. årgang.  
Skolebestyrelsen fremsætter ønske om at forkorte skoledagene på fordybel-
sesdagen om fredagen. Forinden beslutning skal skolen undersøge hvor 
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mange elever der er udfordret af bustransport om fredagen, hvis eleverne 
får fri kl. 12.45.  
 
4.  Nye regler omkring elevplaner (O) 
Dorte orienterer.  
Der ønskes nedsat en arbejdsgruppe i forhold til planens indhold, hvor fokus 
skal pege fremad og være mindre statuspræget. Elevplaner er forskellige fra 
skole til skole, og udbyttet af planerne er måske ikke det samme som den 
energi der er lagt i dem fra skolens side.  
 
Det bør overvejes om der bør være to samtaler, hvor elevplanen deraf vil 
udgøre en mindre del.  
 
Lærerne ønsker, at erstatte elevplansarbejdet med en elevsamtale, hvor der 
udarbejdes mål for den enkelte elev. Skolebestyrelsen synes det er en rigtig 
god ide, da formen giver medejerskab af deres egen plan. Hver elev vil vide 
hvad der står i deres plan, og hvorfor. 
 
Skolebestyrelsen vil gerne deltage i udviklingsarbejdet og bakker op om, at 
der skal være mere tid med eleverne frem for skriftlig dokumentation. 
 

 
5. Godkendelse af skemaer for kommende skoleår (B) 
Fælles gennemgang. 
 
Baggrund for skemalægningen er baseret på erfaringer fra de skemaer som 
er lavet grundet Corona - restriktioner. Erfaringerne er gode i forhold til 
fålærere pr. årgang og mere sammenhængende undervisningstid i fagene. 
For størsteparten af årgangene har det været muligt at tilgodese dette øn-
ske. I udskolingen er der flere lærere, da der er her er flere fag pr. klasse, og 
at kravet til faglærere her vægtes højt. 
 
Skolebestyrelsen er enige i, at sammenlægning giver mere tid til fordybelse.  
Det skal hertil bemærkes at der er enkelte bekymringer i forhold til, om flere 
fagtimer i træk gør, at nogle elever nemmere mister koncentrationen i det 
enkelte fag.  
 
Skolen er fuld bevidst om, at flere fagtimer i træk stiller større krav til varia-
tion i undervisningen, herunder bevægelse. Der skal arbejdes med flere læ-
ringstilgange i undervisningen. Skolen følger og evaluerer løbende de iværk-
satte ændringer. 
 
Skemaer godkendes af skolebestyrelsen. 
  
6. Christiansfeld Skole som PLUS-skole (D) 
Henriette orienterer om PLUS som et led i skolens inklusionsstrategi. 
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Skolen ønsker en revitalisering af PLUS - konceptet og at der derudover ar-
bejdes med en særlig inklusionsstrategi hvor klasser i indskolingen  
 
Forældre orienteres om strategien ved skoleårets start i de klasser som del-
tager i indskolingen.  Erfaringer fra andre kommuner viser, at klasser med 
særlige inklusionsindsatser giver bedre læring, dannelse og trivsel for det 
enkelte barn. 
 
Uddannelse af personalet gives løbende. Skolens inklusionsvejledere skal i 
kommende skoleår deltage på inklusionsuddannelse. PPR som står for in-
tern uddannelse af skolens pædagogiske personale.  
 
7. Personale (O) 
Fire nye kolleger søges.  
Den ene stilling er en genbesættelse. Derudover er der to pædagogstillinger 
pædagogiske og en lærerstilling.  
 
8. Økonomi (O/D) 
Henriette orienterer om skolens aktuelle økonomi.  
Alle undervisere er sat ned i det faste undervisningstimetal. Ligeledes plan-
lægges der med at alle har en vikarpulje. 
 
Børnetallet i SFO er ikke steget igen efter at eleverne er kommet i skole.  
På hovedforvaltningsmødet er der forslag om modulbetalt SFO.  
 
9. Godkendelse af datoer for SKB-møder næste skoleår (B) 
Fælles gennemgang. 
Datoer fremsendes snarest via kalenderindkaldelser. 6 møder + et kort sky-
pe-møde i august. 
 
10. Årsberetning for skoleåret (D) 
Kim præsenterer. 
 
 
11. Siden sidst (O) 
Under dette punkt nævner formand og skoleledelse aktuelle eller fortrolige 
forhold, som ikke fremgår skriftligt andetsteds. Der stilles eventuelt uddy-
bende spørgsmål. 
 
 
12. Eventuelt 

 
 
 
 


